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§ 53 Drift av äldreboendet Trollängen 

 

Trollängens äldreboende består av 59 boendeplatser med så kallad heldygnsomsorg. 

Verksamheten drivs i privat regi sedan över 20 år tillbaka då Trollängen öppnades. Företaget 

Förenade Care AB står sedan januari 2014 för driften, och nuvarande avtal löper ut den sista 

augusti i år. 

 

Förvaltningen landade tidigt i slutsatsen att förorda att driften skulle övertas i kommunal regi när 

avtalet löper ut. Vi liberaler tyckte att beslutsunderlaget för en sådan slutsats var oerhört tunt, i 

alla fall om man utgick från den tjänsteskrivelse som först presenterades till kommunstyrelsen. 

Därav vårt återremissyrkande på kommunstyrelsen den 2 februari i år.  

 

Den uppdaterade tjänsteskrivelsen är mer stringent i analysen, och också aningen mer 

omfattande. Men vi liberaler drar inte samma slutsats som förvaltningen gör, nämligen att 

driften av Trollängen bör övergå i kommunal regi, och därför lade vi ett eget yrkande på 

kommunstyrelsen den 9 mars. Vi yrkade på att även fortsättningsvis upphandla driften enligt 

lagen om offentlig upphandling, då med fokus på kvalitet. Vårt yrkande vann majoritet, och blev 

därmed också kommunstyrelsens förslag till beslut här i fullmäktige. 

 

Vi liberaler ser inga starka skäl till att kommunalisera driften. Trollängen är idag ett fullt 

fungerande och av brukarna uppskattat boende. Vi ser inte att en kommunalisering på något sätt 

löser något befintligt problem för Trollängen.  

 

Alla upphandlingar innebär förstås en viss risk för att det blir förändringar i en verksamhet. Det 

är inte säkert att nuvarande utförare kommer att vinna en ny upphandling. Men det är liksom en 

av poängerna med lagen om offentlig upphandling (LOU), nämligen att konkurrensutsätta 

skattefinansierade verksamheter. I syfte att erhålla högre kvalitet på det som levereras och 

minimera kostnader, men också att bidra till en ökad valfrihet för brukarna. I detta fall anser vi 

liberaler att den levererade kvaliteten är helt överordnad syftet att minimera kostnaden.  

 

Styrkorna med en LOU-upphandling framgår tydligt av analysen i återremissvaret från 

förvaltningen. Bland annat så kan kommunen styra urrvalskriterierna i upphandlingen, vilket då 

så klart påverkar innehållet i anbudsgivarnas anbud. Upphandling i konkurrens säkerställer att 

önskad kvalitet erhålls för ett rimligt pris. Vinner nuvarande utförare säkerställs också 

kontinuiteten i driften. Vilket kan upplevas fördelaktigt av nuvarande boende på Trollängen.  



 
 

 

Men långsiktigt är det inte säkert att det är sämre med en ny aktör. Det finns ju i sådant fall en 

god anledning till varför man vunnit upphandlingen. 

 

Det finns ändå potentiellt sett vissa fördelar för kommunen med en kommunalisering av driften. 

Men det är inte nödvändigtvis något som är fördelaktigt för Trollängen. Och det är Trollängen 

detta ärende handlar om. De fördelar man eventuellt kan uppnå för kommunen genom en 

kommunalisering av Trollängen, anser vi istället kan uppnås med helt andra medel. Vi ska inte 

onödigtvis förändra en väl fungerande verksamhet i en sedan över 20 år tillbaka etablerad 

driftsform. 

 

För Liberalerna i Kommunfullmäktige, 

 

Mats Lindblom 


